
PROTOKÓ£ 
z XLVI sesji Rady Gminy 

odbytej w dniu 29 grudnia 2009 roku 
w siedzibie stoùówki Zespoùu Szkóù w Marciszowie 

 
Ad.1. 
Otwarcie posiedzenia. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy  Henryk Mazur o godz.13.00 dokonaù otwarcia obrad 
sesji i po powitaniu radnych , soùtysów i go�ci o�wiadczyù, ¿e  zgodnie z list¹ 
obecno�ci aktualnie w obradach sesji uczestniczy 15 radnych , co wobec 
ustawowego skùadu Rady licz¹cego 15 radnych stanowi quorum pozwalaj¹ce na 
podejmowanie prawomocnych decyzji � listy obecno�ci radnych , soùtysów i go�ci 
zaproszonych stanowi¹ zaù¹cznik nr 1, 2 i 3 do protokoùu. 
Ponadto w sesji udziaù wziêli Wójt Gminy Stefan Zawierucha , Sekretarz Gminy 
Krystyna Kwiatkowska, Skarbnik Gminy Krystyna Magda , Mecenas Robert Greb. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zapoznaù z informacj¹ o porz¹dku obrad dzisiejszej 
sesji, który przedstawia siê nastêpuj¹co : 
1/ Otwarcie obrad oraz powitanie go�ci. 
2/ Stwierdzenie quorum. 
3/ Informacja n/t porz¹dku obrad. 
4/ Przyjêcie protokoùu z XLIV i XLV nieplanowanej sesji. 
5/ Podjecie uchwaù w sprawach :  
a/ zmian w bud¿ecie gminy na 2009 rok, 
b/ wprowadzenie zmiany do uchwaùy bud¿etowej gminy Marciszów na rok  
    2009, 
c/ �Programu wspóùpracy Gminy Marciszów z organizacjami pozarz¹dowymi,  
     podmiotami prowadz¹cymi dziaùalno�ã po¿ytku publicznego i  
     stowarzyszeniami jednostek samorz¹du terytorialnego na 2010 rok, 
6/ Uchwalenie bud¿etu gminy Marciszów na rok 2010  
a/ odczytanie projektu uchwaùy bud¿etowej, 
b/ przedstawienie opinii Skùadu Orzekaj¹cego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
     o projekcie bud¿etu gminy na 2010 rok wraz z informacj¹ o stanie mienia  
     komunalnego i obja�nieniami,  
c/ przedstawienie opinii przewodnicz¹cych komisji lub ich zastêpców  
     poszczególnych komisji, 
7/ Interpelacje i zapytania radnych. 
8/ Sprawy ró¿ne. 
9/ Zamkniêcie obrad sesji. 
Ad.4. 
Uwag nie zgùoszono. 
Przyjêto b/u  
Ad.5. 
- projekt uchwaùy w sprawie zmian w bud¿ecie gminy na 2010 rok. 
Pani Krystyna Magda Skarbnik Gminy przybli¿yùa Radzie szczegóùy zmian w 
bud¿ecie gminy na 2009 rok, do , której uwag nie wniesiono. 
Rada Gminy w gùosowaniu 14 gùosami �za� przyjêciem , 1 gùosem �przeciwnym� / 
radny Adam Ry¿owski / , 0 gùosów � wstrzymuj¹cych� przyjêùa projekt uchwaùy, 
który stanowi zaù¹cznik nr 4 do protokoùu.  
- projekt uchwaùy w sprawie : wprowadzenia zmiany do Uchwaùy bud¿etowej  
 gminy  Marciszów na rok 2009. 
Skarbnik Gminy poinformowaùa, ¿e zmiana dotyczy zaù¹cznika nr 11 limitu 
wydatków, i przybli¿yùa szczegóùy zmian wydatków ju¿ po aktualizacji zmian w 
bud¿ecie gminy. 
Uwag i zapytañ nie zgùoszono. 
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Rada Gminy w glosowaniu 14 gùosami �za� przyjêciem , 1 gùosem �przeciwnym� , 0 
gùosów � wstrzymuj¹cych � przyjêùa projekt uchwaùy , który stanowi zaù¹cznik nr 5 
do protokoùu. 
- projekt uchwaùy w sprawie �Programu wspóùpracy Gminy Marciszów z  
  organizacjami samorz¹dowymi, podmiotami prowadz¹cymi dziaùalno�ã  
  po¿ytku publicznego i stowarzyszeniami jednostek samorz¹du terytorialnego  
  na 2010 rok.  
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zapoznaù z tre�ci¹ projektu uchwaùy, do , której nie 
wniesiono uwag. 
Rada Gminy w gùosowaniu jednogùo�nie przyjêùa projekt uchwaùy , który stanowi 
zaù¹cznik nr 6 do protokoùu. 
Ad.6 
Uchwalenie Bud¿etu Gminy Marciszów na rok 2010. 
a/ Pani Skarbnik Gminy odczytaùa projekt uchwaùy bud¿etowej Gminy Marciszów. 
b/ przedstawienie Uchwaùy Nr I/249/2009 Skùadu Orzekaj¹cego RIO we Wrocùawiu  
    z 9 grudnia 2009 r w sprawie opinii o przedùo¿onym przez Wójta Gminy  
    Marciszów projekcie bud¿etu gminy Marciszów na 2010 rok wraz z informacj¹ o  
    stanie mienia komunalnego i obja�nieniami. 
Z tre�ci¹ uchwaùy zapoznaùa Radê Skarbnik Gminy, która stanowi zaù¹cznik nr 7 do 
protokoùu. 
c/ przedstawienie Uchwaùy Nr I/250/2009 Skùadu Orzekaj¹cego RIO we Wrocùawiu  
    z 9 grudnia 2009 roku w sprawie opinii o mo¿liwo�ci sfinansowania deficytu  
    bud¿etu na 2010 rok oraz prawidùowo�ci prognozy kwoty dùugu Gminy  
    Marciszów. 
Z tre�ci¹ uchwaùy zapoznaùa Radê Skarbnik Gminy, która stanowi zaù¹cznik nr 8 do  
Protokoùu do , których nie wniesiono uwag. 
d/ przedstawienie opinii przewodnicz¹cych komisji lub ich zastêpców  
    poszczególnych komisji. 
Radna Czesùawa Olejniczak Przewodnicz¹ca Komisji Rewizyjnej  
Stwierdziùa, ¿e skoro projekt bud¿etu byù omawiany na poszczególnych komisjach, 
podczas , których nie wypracowano jednej opinii , ka¿dy radny wyrazi swoj¹ opiniê 
podczas gùosowania na przyjêciem projektu bud¿etu. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy 
W swojej wypowiedzi stwierdziù, ¿e bud¿et na rok 2010 jest najtrudniejszym 
bud¿etem,  z , którym Skarbnik Gminy miaùa kùopotów, co nie miara   w zwi¹zku z 
maj¹c¹ nast¹piã zmian¹ ustawy o finansach publicznych, a  który byù ju¿ zakùadany 
od 2008 roku i do, którego udaùo �ci¹gn¹ã siê ogromne �rodki, przy zùo¿eniu, ¿e 
wejdzie wodoci¹gowanie Úwidnika. Dodaù, ¿e gdyby nie zostaù uchwalony w miesi¹cu 
grudniu RIO zamyka mo¿liwo�ci do zdobycia jakichkolwiek �rodków zewnêtrznych.  
Wiêkszo�ã �rodków zostaùo przeznaczonych na drogi ale ma nadziejê, ¿e do tego 
dojd¹ jeszcze dodatkowe  popowodziowe w marcu. Zdaje sobie sprawê z tego, ¿e nad 
bud¿etem ka¿dy bêdzie gùosowaù zgodnie ze swoim sumieniem jednak nie chciaùby, 
¿eby staùo siê tak jak w Jeleniej Górze, gdzie Rada gùosuj¹c przeciwko straciùa du¿e 
�rodki z zewn¹trz na obwodnicê. Stwierdziù, ¿e dla takiej Gminy jak Marciszów 
szanse na jakiekolwiek inwestycje bez dodatkowych �rodków s¹ nikùe. Poinformowaù 
te¿ o kùopotach jakie maj¹ ju¿ niektóre Gminy ze swoim utrzymaniem. Zapewniù o 
swojej odpowiedzialno�ci za to, co siê dzieje i o tym, ¿e wszystko jest po kontrol¹ i 
zwróciù siê do Rady Gminy o przyjêcie bud¿etu tym bardziej, ¿e nie zamierza 
spoczywaã  na tym, co jest, lecz zaczyna nastêpne inwestycje. 
Przewodnicz¹cy Rady Gminy zwróciù do Rady Gminy o przegùosowanie nad 
projektem bud¿etu na 2010 rok. 
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Rada Gminy w gùosowaniu 13 gùosami �za� , 2 gùosami � wstrzymuj¹cymi � 0 gùosów 
�przeciwnych � przyjêùa projekt uchwaùy bud¿etowej , która stanowi zaù¹cznik nr 9 
do protokoùu. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy 
W swojej wypowiedzi podziêkowaù Radzie  za przyjêcie bud¿etu. 
Ad.5. 
Interpelacje i zapytania radnych  
Radny Adam Ry¿owski  
Zwróciù siê w sprawie sytuacji prawnej �wietlic wiejskich na terenie gminy 
Marciszów i zwi¹zanej z tym opùat¹ za wynajem �wietlicy oraz odtwarzanie w niej 
muzyki przypominaj¹c o zgùoszonej na poprzedniej sesji interpelacji w tej sprawie. 
Radnemu chodzi o, to czy za wynajêcie �wietlicy jako osoba fizyczna ma obowi¹zek 
zapùaciã ZAIKS-owi. 
Mecenas Robert Greb  
Poinformowaù , ¿e sprawdzi przepisy dotycz¹ce tej kwestii i poinformuje radnego. 
Pani Marta Jêdrzejowska kierownik referatu o�wiaty Urzêdu Gminy  
Zapoznaùa z procedur¹, jaka stosowana jest dotychczas w tej kwestii w �wietlicach 
wiejskich, gdzie wyù¹czony jest w umowie dzieñ 31 grudnia na 1 stycznia 
nastêpnego roku �sylwester � który kieruje siê odrêbn¹ interpretacj¹, i¿ s¹ to 
imprezy dochodowe i nie obejmuje to ZAIKS-u. Natomiast podczas organizowania 
innej  imprezy w �wietlicy obowi¹zuje opùata dla ZAIKS-u.    
W zwi¹zku  powy¿sza sytuacj¹ Wójt Gminy zobowi¹zaù pani¹ Martê Jêdrzejowsk¹ do 
wyst¹pienia w trybie pilnym o interpretacjê przedstawionej sytuacji. 
Radny Wùadysùaw Wróblewski  
Nie zgodziù siê z wypowiedzi¹ pani Marty Jêdrzejowskiej, bo nie dotyczy to tylko 
�sylwestra� , lecz równie¿ imprezê �andrzejkow¹�  informuj¹c o swojej  �wietlicy 
gdzie zorganizowaù wùa�nie t¹ imprezê i poniósù za to karê.  
Pani Marta Jêdrzejowska przypomniaùa, ¿e wùa�nie od sprawy Domanowa zacz¹ù siê 
ten problem. 
Ponadto radny zwróciù siê z zapytaniem w sprawie dróg powiatowych na terenie 
naszej gminy zgodnie z deklaracj¹ Powiatu przypominaj¹c, ¿e Gmina  
wyremontowaùa ulicê Nadrzeczn¹ i drogê w Nadgórniku do czego Powiat siê nie 
doùo¿yù i do czego zdaniem radnego w przyszùo�ci nie nale¿y dopuszczaã. 
Radny Tadeusz Borowy 
Zwróciù siê o przedstawienie aktualnej sytuacji zawalonego mostu na rzece Bóbr w 
Marciszowie. 
Radny Adam Ry¿owski  
Zwróciù siê w sprawie noclegowni w Marciszowie. 
Wójt Gminy w odpowiedzi poinformowaù, ¿e noclegownia ma pozwolenie na budowê i 
po nowym roku zostanie zlecona wycena oraz  budowa klatki schodowej gdzie 
powstanie 14  mieszkañ. 
W sprawie mostu wysùaù pismo do Starostwa z ustaleniami i jest deklaracja  
jednoznaczna,  ¿e kwota 250.000,00 zù z Powiatu ma zostaã przekazana na ten cel. 
Wójt wyraziù jednak w¹tpliwo�ci , co do tak radykalnej , gwaùtownej zmiany 
postêpowania Starostwa do Gminy do Wójta i mieszkañców. Deklaracja jest tak 
daleko id¹ca, ¿e przejmujemy wszystkie aktywa i pasywa w momencie komunalizacji 
ù¹cznie z kwot¹ ubezpieczyciela tj. 250.000 zù 250.000 Powiat i 250.000 zù Gmina i 
50% od  Wojewody, dlatego uwa¿a, ¿e za t¹ kwotê wybuduje most w terminie  
wrzesieñ paêdziernik 2010 roku, poniewa¿ jest chêã naszego samorz¹du  w tej  
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sprawie, o czym �wiadczyùo odbyte  spotkanie z Rada Powiatu w dniu 10 grudnia 
2009 roku oraz  przekazanie na drogi w Marciszowie i Domanowie. 
Kolejne dziaùanie to wyst¹pienie o przetarg w celu okre�lenia warto�ci mostu gdyby 
to siê nie udaùo, to bêdzie robione normalnym trybem.  
W sprawie dróg poinformowaù, ¿e wspóùpraca jest, jaka jest, czego nie chce rozwijaã 
i komentowaã uwa¿a, ¿e �rodki na drogi nale¿aùy siê w czê�ci powiatowi w czê�ci 
naszej gminie. 
Sprawy ró¿ne 
Radny Adam Ry¿owski  
Zwróciù siê do Wójta Gminy w sprawach :  
Wytùumaczyù sposób swojego gùosowania � wstrzymania siê � od gùosowania   
zaznaczaj¹c, ¿e nie ma nic przeciwko bud¿etowi, lecz  sposobowi zaùatwienia 
niektórych spraw zaznaczaj¹c , ¿e nie mówi o Wie�ciszowicach. 
Zwróciù siê do pani Marty Jêdrzejowskiej o rozwa¿enie zmiany opiekuna w �wietlicy 
w Wie�ciszowicach poniewa¿ z tej funkcji rezygnuje. 
Skomentowaù wypowiedê profesora Kuleszy wspóùautora ustawy o samorz¹dzie 
gminnym w mediach n/t pracy urzêdników RIO. 
Stefan Zawierucha Wójt Gminy 
Ustosunkowaù siê do zapytañ radnego Adama Ry¿owskiego. 
Do odpowiedzi nie wniesiono uwag i zastrze¿eñ. 
Henryk Mazur Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Zapoznaù Radê z tre�ci¹  pisma pani Zofii Witkowskiej zam.Ciechanowice 80/8  z 
dnia 03-12-09 zatytuùowanego przez pani¹ Witkowsk¹ �spostrze¿enia�, w, którym 
ustosunkowaùa siê do udzielonej przez Radê odpowiedzi sporz¹dzonej w formie 
uchwaù wraz z uzasadnieniami. 
Pani Witkowska podaùa równie¿ do S¹du Pana Przewodnicz¹cego Rady Gminy, który   
poinformowaù o jego wyroku,  który skargê oddaliù. 
Radni nie zmienili swojej decyzji w stosunku do uchwalonych uchwaù wraz z 
uzasadnieniami, a poniewa¿ pani Witkowska nie ustaje w pisaniu do wszystkich 
instytucji nie uznaj¹c przy tym ¿adnej odpowiedzi, która nie jest po jej my�li radni 
nie widz¹ potrzeby innego sposobu odpowiedzi jak poinformowanie Pani 
Witkowskiej o tym , ¿e przedmiotowe, uchwaùy zostaùy podjête w my�l 
obowi¹zuj¹cego prawa i zgodnie z wol¹ Rady.  
W zwi¹zku z wyczerpaniem porz¹dku obrad sesji Przewodnicz¹cy Rady Gminy 
dokonaù jej zamkniêcia. 
 
protokoùowaùa                                                      Przewodnicz¹cy Rady Gminy  
Gra¿yna Dudczyk                                                          Henryk Mazur 
Ins.d/s Rady Gminy   
 


